



Requirements & Regulations to Ratify Free Sale Certificate for Local Made Products (Cosmetic & Household Detergents & Disinfectants):

1. Valid license for the factory, issued by Ministry of Industry and Commerce.
2. Valid Commercial Registration Certificate (CR) including Cosmetics Import, Export and Sale activity and /or Household Detergents & Disinfectants activity.
3. Filled "Requisition form to Ratify Free Sale Certificate" mentioning the name of the importing country with the list of products to be exported, in addition to the other required data in the request form.
4. Good Manufacture Practice Certificate (GMP) in accordance with ISO 22716:2007 Guidelines for Cosmetics & it must be issued by a conformity body accredited by the Ministry of Health and the period of validity of the certificate must be mentioned.
5. Certificate of Conformity for the products to be exported abroad, issued by a conformity company accredited by the Ministry of Health to prove that the local manufactured products that are stated in the certificate have been examined, analyzed and assessed in compliance with the Safety Requirements of Cosmetics and Personal Care Products in the Gulf Standardization Organization GSO 1943, or other equivalent for detergents. Name and information of the products in the certificate must be matching with the submitted requisition form.

متطلبات واشتراطات اعتماد شهادة حرية البيع للمواد الاستهلاكية المحلية الصنع (منتجات التجميل والمنظفات والمطهرات المنزلية):

1. ترخيص المصنع صادر من وزارة الصناعة والتجارة ساري المفعول.
2. شهادة السجل التجاري سارية المفعول تشمل على نشاط استيراد وتصدير وبيع مستحضرات التجميل و/أو المنظفات والمطهرات المنزلية.
3. تعبئة "استمارة طلب اعتماد شهادة حرية البيع" يذكر فيها أسماء المستحضرات المطلوب تصديرها للخارج والبلدة المستوردة لها إضافة إلى البيانات الأخرى المطلوبة.
4. شهادة التصنيع الجيد للمصنع (GMP) وفقا لمتطلبات إيزو 22716:2007 لصناعة مستحضرات التجميل على أن تكون صادرة من إحدى الشركات المعتمدة لدى وزارة الصحة ويذكر فيها فترة صلاحية الشهادة.
5. شهادة المطابقة للمستحضرات المطلوب تصديرها للخارج أن تكون صادرة من إحدى شركات المطابقة المعتمدة لدى وزارة الصحة تثبت أن المستحضرات المصنعة محليا والمذكورة في الشهادة تم فحصها وتحليلها وتقييمها وفقا لمتطلبات السلامة في مستحضرات التجميل ومنتجات العناية الشخصية بالمواصفة القياسية الخليجية "GSO 1943" أو ما يعادلها بالنسبة للمنظفات المنزلية، ويجب أن تكون أسماء وبيانات المستحضرات في الشهادة توافق الأسماء والبيانات التي تم تقديمها في استمارة الطلب.